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- الاسم الرباعي واللقب : رقية احمد محمد امين كريم العاني          
- محل وتاريخ الولادة : العراق - بغداد1970- بلد
عنوان السكن الحالي : العراق - بغداد
Dr.ruqayaameen@gmail.com
الشهادات الحاصلة عليها :
- دبلوم  معهد اعداد المعلمات  1992 

- بكلوريوس جغرافيا  كلية تربية – جامعة تكريت -  التسلسل الاول 1999

- ماجستير جغرافية – كلية تربية – جامعة تكريت 
- دكتوراه جغرافيا طبيعية – جيومورفولوجي – تقنيات استشعار عن بعد ونظم المعلومات الجغرافية  2010 
العمل الحالي

 تدريسية في كلية التربية – جامعة تكريت من 2005 – 2007 -
- تدريسية في كلية الاداب – قسم الجغرافية التطبيقية – جامعة تكريت
 - تدريس مادة الجيومورفولوجيا التطبيقية ومادة  نظم المعلومات الجغرافية ومادةالاستشعار عن بعد ومعالجة المرئيات ومادة الحاسبات ومادة الاحصاء الجغرافي التطبيقي - كلية الاداب.

- محاضرة في كلية الزراعة  لمادة الاستشعار عن بعد .
الدورات
- حاصلة على دورات اساسية في الاستشعار عن بعد في مركز التحسس النائي – جامعة الموصل 
- المشاركة في الدورات التدريبية في سوريا لبرنامج الايرداس في الاستشعار عن بعد 
- حاصلة على شهادة تقديرية باستخدام الحاسوب 
- اقامة دورات صيفية لدوائر الدولة في برمجيات نظم المعلومات الجغرافية وبرمجيات الاستشعار عن بعد 

- اقامة دورات لبرنامج ارك جي اي اس لمنتسبي مصافي بيجي في بناء البيانات الاساسية وخزن البيانات
- المشاركة في الندوات وورشات العمل البحثية التي تقام في المركز البحثي لاغراض التطوير العلمي
- اقامة دورات تدريبة في جامعة تكريت لاساتذة الجامعة وطلبة الدراسات العليا لبرامج ArcGIS9.3, Erdas9.1
- اقامة دورة في نظم المعلومات الجغرافي لاساتذة جامعة المثنى من خلال البرنامج   ArcGIS9.3, Erdas9.1
 - اقامة دورة في نظم المعلومات الجغرافي لاساتذة جامعة الكوفة من خلال البرنامج       ArcGIS9.3, Erdas9.1
المناصب التي شغلها الباحث والانجازات المتميزة
 - رئيس قسم الاستشعار عن بعد في مركز بحوث الموارد الطبيعية 2009-2011
- عضو الهيئة الاستشارية لمركز نظم المعلومات الجغرافية – لمحافظة صلاح الدين 
- عضو اللجنة العلمية الاستشارية لتصميم الاطلس الاستثماري لمحافظة صلاح الدين .

- عضو اللجنة الاستشارية لمكافحة التصحر وحماية البيئة ومراقبة التغيرات المناخية في محافظة صلاح الدين ومؤسسة يونامي التابعة للامم المتحدة .

- عضو اللجنة العلمية للمؤتمر العالمي جيوتونس – تونس 2011-2012

- عضو اللجنة العلمية لمؤتمر فاس المغرب العربي 2011-2012

- رئيسة اللجنة الاجتماعية في كلية الاداب 2010-2011
- مديرة شعبة الاحصاء والمعلوماتية – كلية الاداب .

عضو اللجنة العلمية في قسم الجغرافية التطبيقية – كلية الآداب
عضو اللجنة العلمية لمؤتمر البصرة الجغرافي العالمي 2013.-

· شهادة تقديرية كعضو المجلس العلمي لجيوتونس الدورة السادسة .
· شهادة مشاركة بورشة العمل البحثية في تقييم المخاطر الطبيعية باستخدام تقنيات نظم المعلومات الجغرافية  بادارة جامعة الحاج لخضر – باتنة الجزائر باشراف أ.د مهدي قالة 
· شهادة مشاركة بورشة العمل البحثية في الخرائط عبر الواب Web Mapping  بأدارة الرابطة الدولية للكارتوغرافيا ICA  
· شهادة مشاركة بورشة العمل البحثية في Remote sensing and its applications  بادارة Mapping solutions  
· شهادة مشاركة بورشة العمل البحثية في مهارات العرض الفعال لابحاث علوم البحار في جمهورية مصر .
· العضوية الدائمة في الجمعية التونسية والاتحاد الاورو عربي للاعلام الجغرافي الرقمي .
· تخويل بتمثيل العراق في الجمعية التونسية للاعلام الجغرافي الرقمي والاتحاد الاورو عربي للجيوماتيك للتنسيق مع المؤسسات العلمية الاكاديمية والباحثين للمشاركة في الدورات التدريبية والمؤتمرات العلمية في العالم العربي والعالمي في مجال التتقنيات الجيومعلوماتية .
المؤتمرات

- المشاركة في مؤتمرات كلية التربية جامعة تكريت 2006

 - المشاركة في مؤتمرات الاداب جامعة تكريت 2007-2008-2009-2010
- مؤتمر جيوتونس في دورته الخامسة جمهورية تونس 2010

- مؤتمر واسط – العراق –كلية الاداب  2010

- مؤتمر ذي قار – العراق – كلية الاداب 2010

- مؤتمر الكوفة – العراق – كلية الاداب  2011
- مؤتمر ذي قار – العراق – كلية الاداب 2012

- مؤتمر جيوتونس في دورته السادسة جمهورية تونس 2012
- مؤتمر جامعة البصرة – العراق – كلية الاداب 2012 
البحوث
- نمذجة تملح ترب منطقة الدجيل باستخدام الاستشعار عن بعد .

- مقارنة تغيرات المظهر الارضي في سهل السندي باستخدام التقنيات المعاصرة .

- نمذجة الترب باستخدام الاستشعار عن بعد ونظم المعلومات الجغرافية .

- الرواسب الحصوية دراسة في الجيومورفولوجيا التطبيقية دراسة حالة سهل السندي باستخدام التقنيات الجغرافية المعاصرة

- بناء خريطة المخاطر البيئية لسهل السندي بأستخدام التقنيات الجغرافية المعاصرة.

- مراقبة زحف الكثبان الرملية لمنطقة العيث – محافظة صلاح الدين للمدة 1957 – 2007 باستخدام التقنيات الجغرافية .
- تحديد الموقع الامثل لانشاء سد على وادي الاملح شمال بلد باستخدام تقنيات الاستشعار عن بعد ونظم المعلومات الجغرافية .

- البحيرات الصناعية واثرها في تغير المظهر الارضي ( اللانسكيب ) دراسة حالة بحيرات تكريت . 
- النمذجة المكانية لمورفولوجية التكوينات الرملية – دراسة تطبيقية في الجيومعلوماتية 

منطقة العيث حالة دراسية

- تحليل منحدرات طية حمرين الجنوبية باستخدام Gis-Rs  واثرها على التنمية البيئية في المنطقة .
- تغيرات مجرى نهر العظيم واثرها في تشكيل جيومورفولوجية النهر باستخدام Gis-Rs
- الكشف عن مجرى نهري دجلة والعظيم خلال الزمن الرباعي باستخدام البيانات الرادارية رؤية جديدة في الجغرافية التأريخية.

- نمذجة المخاطر الجيومورفولوجية للخزانات المائية باختلاف المنسوب بفعل تاثير حركة القمر ( خزان الموصل حالة دراسية ).
- إستعمال تقنيات الإستشعارمن بعد (RS) ونظم المعلومات الجغرافية (GIS) في نمذجة مخاطر رسوبيات الشبكات المائية العابرة للحدود وأثرها على الخزانات المائية(بحيرة دربندخانإنموذجا).
- تصميم نموذج خريطة التعرية الأخدودية باستخدام معادلة Bergsma المعدلة مساحيا باستخدام معطيات الاستشعار عن بعد ونظم المعلومات الجغرافية .
Full name and title: Ruqayah A. M. Amin al-Ani

- Place and date of birth: Iraq - Baghdad 1970 
Current residential address: Iraq - Baghdad

ruqaya1970@yahoo.com

They obtain certificates:
- Diploma Teacher Preparation Institute 1992
- Bachelor of Geography Faculty of Education - University of Tikrit - the first sequence 1999
- Master of Geography - Faculty of Education - University of Tikrit

- Doctor of natural geography - Giomorphology - remote sensing techniques and GIS 2010
Current work

 Teaching at the Faculty of Education - University of Tikrit from 2005 - 2007 -
- Teaching in the Faculty of Arts - Department of Applied Geoinformatics - University of Tikrit

 - Teaching Applied Geomorphology material and substance GIS and remote sensing and Image Processing and Computing and material substance of Statistics Applied Geographic - Faculty of Arts.
- A lecture at the Faculty of Agriculture of remote sensing material.
Courses

- Holds a basic courses in remote sensing at the Remote Sensing Center - University of Mosul

- Participate in training courses in Syria Erdas program in remote sensing

- Holds a certificate of appreciation by using computer

- The establishment of summer courses for government departments in the GIS software and remote sensing software

- The establishment of the sessions of the program Ark GES to employees of the Baiji refinery in building the basic data and data storage

- Participation in seminars and workshops held research in the research center for scientific development

- Establishment of training courses at the University of Tikrit university professors and graduate students to programs ArcGIS9.3, Erdas9.1
- Set up a course in geographic information systems Muthanna University professors through the program ArcGIS9.3, Erdas9.1
 - Set up a course in geographic information systems for professors of the University of Kufa through the program ArcGIS9.3, Erdas9.1
Positions held researcher and outstanding achievements

 - Head of Remote Sensing Center Natural Resources Research 2010-2011
- Member of the Advisory Board of the Center for Geographic Information Systems - for Salahuddin province

- Member of the Scientific Advisory Committee for the design of Atlas Venture to Salahuddin province.
- Member of the Advisory Committee to Combat Desertification and the protection of the environment and monitor climate change in Salahuddin province and UNAMI Foundation of the United Nations.
- Member of the Scientific Committee of the World Conference GEOTUNIS - Tunisia 2011-2012
- Member of the Scientific Committee of the Conference of the Maghreb Fes 2011-2012
- President of the Social Committee in the Faculty of Arts 2010-2011
- Director of the Division of Statistics and Informatics - Faculty of Arts.
Member of the Scientific Committee in the Department of Applied Geoinformatics - Faculty of Arts

Member of the Scientific Committee of the Conference of Basra global geographic 2013. -
- A certificate of merit as a member of the Scientific Council of the Geotunis sixth session.
- Permanent membership of the Tunisian Association and the Euro-Arab Union of Digital Geographic Information.
- Authorization to represent Iraq in the Tunisian Association of Digital Geographic Information and the Euro-Arab Union for coordination Geomatics with academic scientific institutions and researchers to participate in training courses and scientific conferences in the Arab world and the world in the field of Geomatic Applied Geoinformatics.
Conferences

- Participation in the conferences of the Faculty of Education University of Tikrit 2006
 - Participation in the Arts University of Tikrit conferences 2007-2008-2009-2010
- Conference Geotunis in its fifth session of the Republic of Tunisia 2010
- Conference and Wasit - Iraq - Faculty of Arts 2010
- Conference of Dhi Qar - Iraq - Faculty of Arts 2010
- Kufa Conference - Iraq - Faculty of Arts 2011
- Conference of Dhi Qar - Iraq - Faculty of Arts 2012
- Conference Geotunis in the sixth session of the Republic of Tunisia 2012
- Conference University of Basra - Iraq - Faculty of Arts 2012
Research

- Modeling of soil salinization Dujail area using remote sensing.
- Ground compared Appearance changes in Sindi using plain contemporary technologies.
- Soils modeling using remote sensing and geographic information systems.
- Gravel sediment study in applied geomorphology easy Sindi case study using contemporary techniques geographical

- Building environmental risk map for easy Sindi using contemporary geographic techniques.
- Control sand dune encroachment for Alaat region - Salahuddin province for the period 1957 - 2007 using geographic technologies.
- Determine the best location for the construction of a dam on the the Alamlh Valley north of the country using remote sensing techniques and geographic information systems.
- Artificial lakes and its impact on the ground change the appearance (Landscap) study case of lakes Tikrit.
- Modeling spatial morphology of sand formations - An Empirical Study in techniques Geoinformation Region Alaat state scholarships

- Analysis of the southern slopes Fold Hamrin using Gis-Rs and environmental impact on development in the region.
- Changes along the Great River and their impact on the formation of geomorphological river using Gis-Rs

- Detection of course the great Tigris and during the four-time using the new radar data to see in historical geography.






